
PROTOKÓŁ NR XXX/2005
z sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą

z dnia 27 października 2005 roku

Sesja Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odbyła się w dniu 
27 października 2005 roku na sali  konferencyjnej Urzędu Miasta i  Gminy w 
Nowym Mieście nad Pilicą i trwała od godz. 1000 do godz. 1330.

Obradom sesji  przewodniczył  p.  Tadeusz  Klatka –  Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą.

Przewodniczący Rady Miejskiej  otwierając sesję Rady Miejskiej w Nowym 
Mieście nad Pilicą stwierdził na podstawie listy obecności /załącznik nr 1 do 
niniejszego protokółu/ prawomocność obrad. Na sali obecnych było 14 radnych 
na ustawowy skład liczbowy 15 radnych.

W sesji Rady Miejskiej udział wzięli:
1. Burmistrz Miasta i Gminy p. Jerzy Markiewicz
2. Sekretarz Miasta i Gminy p. Zygmunt Bigos
3. Skarbnik Miasta i Gminy p. Dorota Binio
4. Kierownik Posterunku Policji sierż. Janusz Dobrosz
5. Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych z terenu miasta i gminy Nowe 

Miasto  nad  Pilicą  wg  listy  obecności  /załącznik  nr  2  do  niniejszego 
protokółu/.

6. Mieszkańcy miasta i gminy Nowe Miasto nad Pilicą min. p. Małgorzata 
Dziuba.

PKT 1
Na  sekretarza  obrad  radny  p.  Fiks  Krzysztof  zgłosił  radnego  p.  Mirosława 
Murawę,  który  wyraził  zgodę.  W głosowaniu  za  –  13  na  stan  obecnych  14 
radnych sekretarzem obrad został radny p. Mirosław Murawa.

PKT 2
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  p.  Tadeusz  Klatka stwierdził,  że  w 
przesłanym porządku obrad w pkt 9d jest rozpatrzenie zarzutu wniesionego do 
projektu  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Nowe 
Miasto nad Pilicą. Z uwagi na fakt nieobecności p. Chojnackiego, który to plan 
wykonywał i  miał  być w dniu sesji  o godz.  900 oraz nie zaopiniowanie w/w 
projektu przez Komisje Rady Miejskiej stawia wniosek o zdjęcie tegoż ppkt z 
porządku obrad. Wniosek poddano pod głosowanie i w głosowaniu za – 14 na 
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stan  obecnych  14  radnych  wniosek  został  przyjęty.  Przewodniczący  Rady 
Miejskiej  odczytał  porządek  obrad,  który  został  przyjęty  w  głosowaniu 
jednogłośnie,  czyli  za  –  14  na  stan  obecnych  14  radnych  w  następującym 
brzmieniu:
1. Wybór sekretarza obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Wystąpienia Przewodniczących Stałych Komisji Rady.
5. Sprawozdanie  z  działalności  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  za  okres 

międzysesyjny;
6. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej.
7. Informacja o realizacji budżetu miasta i gminy za I półrocze 2005 roku.
8. Informacja o działalności Zakładu Usług Komunalnych za 8 miesięcy 2005 

roku.
9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian w budżecie na 2005 rok;
b) utworzenia Mazowieckiego Związku Komunalnego „Czyste Mazowsze”;
c) przyjęcia  Statutu  Mazowieckiego  Związku  Komunalnego  „Czyste 

Mazowsze”;  
10.Interpelacje i zapytania.
11.Wolne wnioski.

PKT 3
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  p.  Tadeusz  Klatka poinformował,  że 
protokół  z  poprzedniej  sesji  Rady  był  wyłożony  do  wglądu  w biurze  Rady. 
Uwag i zastrzeżeń do protokółu nie wniesiono i został on przyjęty w głosowaniu 
za – 14 na stan obecnych 14 radnych.

PKT 4
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej p.  Tadeusz Tulin Poinformował że  w 
okresie międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie w dniu 5 października 2005 
roku gdzie zajmowano się następującymi tematami:

1. Ocena realizacji uchwał Rady Miejskiej za I półrocze 2005 roku.
2. Ocena realizacji Zarządzeń Burmistrza Miasta i Gminy Nowe Miasto nad 

Pilicą za I półrocze 2005 roku.
3. Opinia o zasadności zmian budżetowych w I półroczu 2005 roku.
4. Sprawy bieżące kierowane do Komisji.

Informację dotyczącą pkt. 1 i pkt. 2 złożył Sekretarz Miasta i Gminy p. Zygmunt 
Bigos przedstawiając sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miejskiej za I 
półrocze 2005 roku. Poinformował, że w I półroczu podjętych było 23 uchwały i 
wszystkie uchwały zostały zrealizowane. 
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Sekretarz Miasta i Gminy p. Zygmunt Bigos przedstawił również sprawozdanie 
z  realizacji  Zarządzeń Burmistrza  Miasta  i  Gminy za  I  półrocze  2005 roku. 
Poinformował,  że  Burmistrz  w I  półroczu  2005  roku  wydał  29  Zarządzeń  i 
wszystkie zostały zrealizowane.
Skarbnik Miasta i Gminy p. Dorota Binio przedstawiła realizację budżetu miasta 
i gminy za I półrocze 2005 roku. Komisja po wysłuchaniu realizacji budżetu 
stwierdziła,  że  zmiany  budżetowe  w  I  półroczu  były  zasadne.  Budżet 
realizowany był rytmicznie, ściągalność podatkowa prawidłowa.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej  p.  Wiesław 
Krawczykowski poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła 
dwa  posiedzenia.  W  dniu  10  października  2005  roku  zajmowała  się 
następującymi sprawami:

1. Ocena działalności Zakładu Usług Komunalnych w Nowym Mieście nad 
Pilicą za 9 miesięcy 2005 roku.

2. Zapoznanie się i opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję 
Rady Miejskiej.

3. Sprawy bieżące kierowane do Komisji.

Przewodniczący Komisji p. Wiesław Krawczykowski poinformował, że obecny 
na spotkaniu Kierownik Zakładu Usług Komunalnych w Nowym Mieście nad 
Pilicą p. Zdzisław Misztal przedstawił szacunkowy rachunek zysku i  strat  za 
okres od 1 stycznia 2005 roku do 31 sierpnia 2005 roku tegoż Zakładu które jest 
Gospodarstwem Pomocniczym Urzędu Miasta i Gminy w Nowym Mieście nad 
Pilicą. Stan zatrudnienia na umowę o pracę to:

• pracownicy umysłowi 6 osób
• pracownicy fizyczni 13 osób w tym – wodociągi 3 osoby, wysypisko – 1 

osoba, oczyszczalnia – 3 osoby, zakład oczyszczania 6 osób.
ZUK dostał dotacji na pierwsze wyposażenie w środki obrotowe 130.000 zł.
Wynik  bez  dotacji  tj.  przychody  minus  koszty  ZUK  –  u  za  podany  okres 
zamknął się kwotą + 120.135,70 zł.
Na  minusie  działa  oczyszczalnia  ścieków  i  jest  to  kwota  12 832,47  zł.  Na 
oczyszczalni są bardzo wysokie koszty energii i wynoszą 57. 081,08 zł.
Stan  środków  finansowych  na  rachunku  bankowym  na  dzień  sprawozdania 
wynosił  79 670,63 zł,  zobowiązania odbiorców wobec ZUK za usługi wod – 
kan. Nieczystości stałe itp. Na dzień 31.08. 2005 rok wynoszą 158 127,22zł. W 
tym  najbardziej  znaczną  pozycję  stanowi  ZOZ.  Potrzebny  jest  remont 
oczyszczalni ścieków oraz stacji uzdatniania wody w Żdżarach. Kierownik ZUK 
p.  Zdzisław  Misztal  poinformował,  że  w  miarę  możliwości  odzyskiwane  są 
materiały  wtórne  z  wysypiska.  W mieście  ustawiono specjalne  pojemniki  na 
plastik i zwracał się z prośbą aby opakowania plastikowe tam właśnie wyrzucać.
Pan Misztal poinformował zebranych, że na nasze wysypisko przyjmowane są 
odpady z Radomia dostarcza je firma ALMAX z Gminy Sadkowice oraz Gminy 
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Błędów za 70 zł /1t brutto. W I kwartale 2005 roku zostało przyjętych 971 ton, 
natomiast w II kwartale przyjęto 979 ton. Uwag do sprawozdania nie wniesiono.
Członkowie  Komisji  zapoznali  się  z  projektem  uchwały  którą  przedstawił 
Burmistrz  Miasta  i  Gminy  p.  Jerzy  Markiewicz  w  sprawie  utworzenia 
Mazowieckiego  Związku  Komunalnego  „Czyste  Mazowsze”  oraz  projektem 
uchwały w sprawie przyjęcia  Statutu Mazowieckiego Związku Komunalnego 
„Czyste Mazowsze”. Poinformował,  że Statut  oceniał legislacyjny wydział w 
Ministerstwie i stwierdzono, że wszystko zrobione jest poprawnie aczkolwiek są 
minimalne  zastrzeżenia  do  Statutu,  ale  to  można  skorygować  już  po 
przystąpieniu  do  Związku.  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  p.  Jerzy  Markiewicz 
poinformował  Komisję,  że  zmieniają  się  przepisy  w  Ochronie  środowiska  i 
niebawem dojdzie do sytuacji gdzie trzeba będzie mieć 30% odzysku z odpadów 
komunalnych. Wiąże się to z kosztami ponieważ trzeba będzie zrobić sortownię 
odpadów która  pochłonie  masę środków i  żeby się  opłacała  to  odpady będą 
musiały być przyjmowane z  innych terenów. Program w sprawie utworzenia 
Mazowieckiego  Związku  Komunalnego  pilotuje  Ministerstwo  i  nasza  gmina 
została w to również wciągnięta. Przystąpienie do Związku na pewno będzie 
wiązało się z kosztami ale nie będą to jakieś wysokie kwoty. Jeżeli chodzi o 
lokalizację  wysypiska nasza gmina jest  brana pod uwagę co nie  oznacza,  że 
musimy  na  to  wyrazić  zgodę,  trzeba  się  dobrze  zapoznać  z  warunkami  i 
zastanowić się czy będzie się to nam opłacało. 

Członkowie Komisji wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej w Nowym 
Mieście nad Pilicą powrócili  do sprawy przekazania dla Klasztoru II  transzy 
zagwarantowanych wcześniej środków, które to Komisja znalazła w budżecie i 
zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami miały być wypłacone do końca września. 
W  związku  z  tym  że  nie  zostało  to  wykonane  Komisja  Gospodarczo  – 
Budżetowa Rady Miejskiej ponawia wniosek z dnia 16 czerwca br. w sprawie 
dofinansowania  remontu  w  Klasztorze  w  kwocie  5.500  zł,  zgodnie  z 
wcześniejszymi  ustaleniami.  Wniosek  został  przyjęty  jednogłośnie,  nie 
wniesiono zastrzeżeń. 
Następna  sprawa która  została  poruszona  przez  radnego p.  Fiksa  Krzysztofa 
oraz Przewodniczącego Rady Miejskiej p. Tadeusza Klatkę to sprawa pomocy 
dla osób z naszego terenu prowadzących działalność. Nalicza się im ogromne 
podatki  i  te  podatki  są  powodem  takim,  że  zmuszeni  są  do  zaprzestania 
działalności  (chodzi  o  firmę  p.  Leweckiego  i  p.  Noremberga),  natomiast  od 
dużych firm, które nie płacą podatku od środków transportu a niszczą nasze 
drogi i nasze domy, ponieważ samochody którymi wożą żwir powodują drgania 
i pękają mury domów nie można od nich ściągnąć ani podatku od nieruchomości 
ani opłaty eksploatacyjnej ponieważ właściciele firmy są nieuchwytni.  Dlatego 
też  trzeba  by  zająć  się  trochę  bardziej  rygorystycznie  Firmą  EUROKRUSZ, 
sprawdzić powierzchnię za jaką płacą a na jakiej wydobywają żwir, bo czują się 
bezkarni  i  gmina powinna zareagować.  Zapytano p.  Skarbnik na jaką  kwotę 
opiewa dług EUROKRUSZU. Pani Dorota Binio odpowiedziała, że firma zalega 
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i z podatkami ok. 76.000 zł i z opłatą eksploatacyjną ok. 80.tys. zł plus odsetki. 
Wszystko zostało przekazane do Urzędu Skarbowego do egzekucji.

Następnie  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  p.  Dorota  Binio  przedstawiła 
sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2005 roku. Poinformowała, że 
uzyskane  dochody  w  I  półroczu  wynoszą  6 525 640  zł  co  stanowi  55,59% 
planowanych dochodów na rok budżetowy 2005. Wykonanie dochodów budżetu 
przebiega  rytmicznie.  Realizacja  prawie  we  wszystkich  tytułach  w 
poszczególnych  działach  klasyfikacji  budżetowej  osiągnęła  poziom  powyżej 
50%. Niski poziom realizacji dochodów osiągnięto z tytułu podatku od spadków 
i darowizn, który zrealizowano tylko w 8,37% oraz z tytułu wpływów z opłaty 
eksploatacyjnej realizacja 8,21%.

Wykonanie  wydatków  w  okresie  I  półrocza  2005  roku  osiągnięto  w 
kwocie  5 246 622  zł,  co  stanowi  36,39%.  Realizacja  wydatków  bieżących 
przebiegała  rytmicznie  i  zgodnie  z  założonym  planem.  Planowany  deficyt 
budżetu zwiększył się do kwoty 2 681 320 zł. Komisja pozytywnie zaopiniowała 
realizację budżetu za I półrocze 2005 roku.

W  dniu  25  października  2005  roku  Komisja  zajmowała  się  następującymi 
sprawami:

1. Zapoznanie się i opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję 
Rady.

2. Sprawy bieżące.

Obecny na Komisji Burmistrz Miasta i Gminy p. Jerzy Markiewicz poprosił o 
opinię członków Komisji w sprawie składowania na naszym wysypisku azbestu, 
ponieważ  Gmina  dostała  taką  propozycję  i  są  na  niego  naciski  aby  podjął 
decyzję w tej sprawie. Członkowie Komisji negatywnie zaopiniowali powyższą 
propozycję,  stwierdzając  że  nie  ma  takiej  konieczności.  Negatywnie 
zaopiniowali  również  zakup działki  pod wysypisko od mieszkańca  gminy p. 
Wielgusa.  Zmiany  w  budżecie  na  2005  rok  referowała  p.  Dorota  Binio  – 
Skarbnik Miasta i Gminy. Poinformowała, że dokonuje się zmian w dochodach 
o 19 513 zł, gdzie dochód gminy będzie wynosił 11 912 970 zł oraz dokonuje 
się zmian w wydatkach o kwotę 19.513 zł gdzie wydatki po zmianach wynosić 
będą 14 618 290 zł.  Zmiany wyniknęły wskutek zwiększenia  dotacji  celowej 
przeznaczonej  z  budżetu  państwa  na  realizację  zadań  własnych  z 
przeznaczeniem  na  sfinansowanie  wyprawki  szkolnej,  zwiększenia  dotacji 
celowej  przeznaczonej  z  budżetu  państwa  na  realizację  zadań  własnych  z 
przeznaczeniem  na  pokrycie  kosztów  udzielenia  edukacyjnej  pomocy 
materialnej  dla  uczniów  o  charakterze  socjalnym  oraz  przyznania  dotacji 
celowej dla gmin związanych z przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów 
Prezydenta RP. Komisja pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie na 2005 
rok.  Członkowie  Komisji  nie  zaopiniowali  projektu  uchwały  w  sprawie 
rozpatrzenia  zarzutu  wniesionego  do  projektu  miejscowego  planu 
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zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Nowe Miasto  nad  Pilicą,  ponieważ 
czekają  na  wyjaśnienie  p.  Chojnackiego,  który  opracował  plan 
zagospodarowania  przestrzennego  i  pisał  uzasadnienie  do  w/w  projektu 
uchwały. Radny p. Fiks Krzysztof zapytał jak wygląda sprawa pałacu. Burmistrz 
odpowiedział, że cały czas toczą się sprawy Sądowe i właśnie 26 października 
br. jedzie na kolejną sprawę. Przewodniczący Komisji zapytał czy dostaniemy 
dofinansowanie na budowę hali  sportowej od totalizatora. Burmistrz p. Jerzy 
Markiewicz  odpowiedział,  że  są  czynione  starania  w  tej  sprawie  i 
najprawdopodobniej dofinansowanie będzie ok. 30%.

Przewodniczący  Komisji  Oświatowo  –  Społecznej  Rady  Miejskiej  p. 
Zbigniew  Kacprzyk poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  Komisja 
odbyła dwa posiedzenia. W dniu 7 października zajmowano się następującymi 
sprawami:

1. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie regulaminu określającego 
zasady  wynagradzania  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach 
prowadzonych przez gminę Nowe Miasto nad Pilicą.

2. Spotkanie  z  kierownikiem Posterunku Policji  w sprawie występowania 
uzależnień wśród młodzieży na terenie miasta i gminy Nowe Miasto nad 
Pilicą.

3. Wizyta Komisji w Ośrodku Pracy Pozaszkolnej w Nowym Mieście nad 
Pilicą.

4. Sprawy bieżące.

Obecny  na  Komisji  Inspektor  Referatu  Oświaty  p.  Bogumił  Strumiłło 
przedstawił  członkom  Komisji  projekt  uchwały  w  sprawie  regulaminu 
określającego  zasady  wynagradzania  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach 
prowadzonych przez gminę Nowe Miasto nad Pilicą. Poinformował, że projekt 
zostanie  przesłany  Związkom  Zawodowym  do  zaopiniowania.  Członkowie 
Komisji regulamin zaopiniują po skonsultowaniu go przez Związki Zawodowe. 
Inspektor  referatu  oświaty  p.  Bogumił  Strumiłło  poinformował  członków 
Komisji o liczbie złożonych wniosków do stypendium, na dzień 7 października 
złożono 84 wnioski z czego 6 po terminie.

Komisja  Oświatowo  –  Społeczna  zaprosiła  na  spotkanie  Kierownika 
Posterunku Policji w Nowym Mieście nad Pilicą sierż. Janusz Dobrosza który 
został  poproszony  o  przedstawienie  sprawy  związanej  z  występowaniem 
uzależnień wśród młodzieży na terenie miasta i gminy. Kierownik Posterunku 
stwierdził,  że  problem  uzależnienia  różnego  istnieje  na  naszym  terenie. 
Przedstawił  wyniki  anonimowych  ankiet,  które  przeprowadzane  były  wśród 
dzieci szkół podstawowych, młodzieży gimnazjalnej oraz licealnej. Jak z tego 
wynika  problemy  istnieją.  Kierownik  Posterunku  Policji  zaapelował  aby 
baczniej obserwować naszą młodzież ponieważ sama policja nie jest w stanie 
nic zrobić. Kierownik Posterunku Policji korzystając z okazji poprosił Komisję 
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aby wystąpiła z wnioskiem o zakup dla Posterunku komputera z urządzeniem 
wielofunkcyjnym, który to bardzo usprawniłby pracę funkcjonariuszy.

Członkowie  Komisji  wystąpili  z  wnioskiem  do  Burmistrza  Miasta  i 
Gminy  o  zakup  komputera  wraz  z  urządzeniem  wielofunkcyjnym.  Środki 
proponuje  pozyskać  z  budżetu  przeznaczonego  dla  Gminnej  Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych (kwota 2000 zł.).
Członkowie Komisji  wystąpili również z wnioskiem do Przewodniczącego 
Rady  Miejskiej  o  zaproszenie  na  najbliższą  sesję  Rady  Komendanta 
Powiatowego Policji.
Członkowie  Komisji  udali  się  do  Ośrodka  Pracy  Pozaszkolnej.  Po  powrocie 
stwierdzili,  że pozytywnie ocenia się pracę ośrodka,  ponieważ jest  to jedyne 
miejsce gdzie dzieci i młodzież ma możliwość korzystania bezpłatnie z Internetu 
i całej bazy technicznej ośrodka, z różnych kół zainteresowań. Zdaniem komisji 
trzeba czynić starania by Ośrodek OPP nie był zlikwidowany, ponieważ szkoły 
nie są w stanie zabezpieczyć młodzieży zajęć pozaszkolnych.
W związku ze zbliżającym się okresem konstruowania budżetu gminy na 2006 
rok  Komisja wystąpiła z wnioskiem o przygotowanie zestawienia wszystkich 
zrobionych dokumentacji  dotyczących inwestycji  planowanych i  wykonanych 
ich terminu ważności za okres 1998 – 2005.
Komisja stwierdziła jednoznacznie że odnośnie planowanych inwestycji na 2006 
rok, należy uwzględnić wszystkie zadania, na które zrobiona jest dokumentacja 
min.

• modernizacja stacji wodociągowej w Żdżarach;
• dokończenie drogi Żdżary – Godzimierz;
• modernizacja oczyszczalni ścieków;
• budowa stacji wodociągowej i wodociągu Prosna – Żdżarki;
• dokończenie termomodernizacji szkół na terenie miasta i gminy.

W dniu 21 października 2005 roku zajmowano się następującymi sprawami:
1. Informacja o działalności Zakładu Usług Komunalnych za 8 miesięcy 

2005 roku.
2. Zapoznanie się i opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję 

Rady.
3. Stan sanitarny wokół cmentarzy na terenie miasta i gminy.
4. Sprawy bieżące kierowane do Komisji.

Przewodniczący  Komisji  stwierdził,  że  nie  będzie  powielał  informacji 
przedstawionych  odnośnie  działalności  ZUK,  ponieważ  bardzo  dokładnie 
przedstawił to jego przedmówca p. Wiesław Krawczykowski.
Komisja  Oświatowo  –  Społeczna  zwróciła  się  do  Kierownika  ZUK  aby 
szczególnie teraz w okresie przed Świętem Zmarłych zwrócić uwagę na częstsze 
wywozy  kontenerów  z  pod  cmentarzy  oraz  aby  kontenery  te  nie  były 
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uszkodzone  i  żeby  nie  zalegały  śmieci.  Zwrócili  również  się  z  prośbą  o 
przygotowanie miejsc do parkowania samochodów.
Członkowie Komisji  poprosili  inspektora UMiG p.  Tomasza Bogackiego aby 
przybliżył im sprawę Pałacu. P. Bogacki powiedział, że sprawy z pałacem są 
cały  czas  w  toku  i  właśnie  teraz  będzie  kolejna  rozprawa  przed  Sądem 
Cywilnym  w  Grójcu,  toczy  się  również  rozprawa  przed  Sądem 
Administracyjnym ale Gmina nie jest tam brana pod uwagę jako strona. Na razie 
trzeba czekać na wyjaśnienia. Członkowie Komisji Nie zaopiniowali projektów 
uchwał,  ponieważ  nie  było  pracowników  którzy  mogli  by  odpowiedzieć  na 
pytania. 

PKT 5
Burmistrz Miasta i  Gminy Nowe Miasto nad Pilicą p. Jerzy Markiewicz 
przedstawił sprawozdanie z działalności za okres międzysesyjny od 2 września 
do 26 października 2005 roku.

1. W dniu 6 września 2005 roku dokonano odbioru technicznego wykonania 
zadania w postaci modernizacji drogi transportu rolnego na gruntach wsi 
Bieliny  i  Kolonia  Bieliny.  Dnia  5  października  2005  roku  dokonano 
odbioru  przy  udziale  przedstawicieli  Urzędu  Marszałkowskiego 
Województwa  Mazowieckiego  w  Warszawie.  Wykonano  800  mb 
nawierzchni bitumicznej o szerokości 4m. Koszt zadania – 121.736,33 zł 
(bez  dodatkowych  robót  jak  oznakowanie  czy  wykonanie  utwardzenia 
pobocza drogi betonem). Poniesione nakłady przez Urząd Miasta i Gminy 
w Nowym Mieście nad Pilicą – 86.736,33 zł i Urząd Marszałkowski – 
35.000,00 zł.

2. W dniu 7  września  rozstrzygnięto przetarg  nieograniczony na dostawę 
węgla do publicznych szkół i urzędu w gminie Nowe Miasto nad Pilicą na 
sezon grzewczy 2005/2006. Wpłynęła jedna oferta od firmy HENMAR 
Sp.z o.o. Skład Opału i Materiałów Budowlanych w Nowym Mieście nad 
Pilicą z cenami brutto – 455 zł za tonę węgla i  270 zł za tonę miału. 
Zapotrzebowanie  na  węgiel  wynosi  170  ton,  miał  3  tony.  Umowę 
podpisano z w/w firmą.

3. Dnia 8 września 2005 roku odbył się przetarg nieograniczony na budowę 
hali widowiskowo – sportowej przy Publicznym Gimnazjum w Nowym 
Mieście  nad  Pilicą.  Wpłynęło  5  ofert.  Jedna  została  odrzucona. 
Najdroższa  oferta  –  2.410.724,75  zł  (Belsk  Duży),  najtańsza  oferta  – 
1.418.589  zł  Przedsiębiorstwo  Produkcyjno  –  Handlowo  –  Usługowe 
„RO.SA”  z  Radomia  ul.  Ptasia  14.  W  dniu  21  września  2005  roku 
podpisano umowę z w/w wykonawcą. Rozpoczęto już budowę.

4. W dniu 13 września 2005 roku rozstrzygnięto przetarg nieograniczony na 
dostawę oleju opałowego do publicznych szkół w gminie Nowe Miasto 
nad Pilicą. Wpłynęły trzy oferty, po przeprowadzeniu dogrywki umowę 
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podpisano z firmą PHU WOSTMAR Sp. Jawna Małachowscy, Kolonka 
5a, z ceną brutto 2,45 zł za litr oleju opałowego. Zapotrzebowanie na olej 
wynosi: PSP – 50.000 litrów, Publiczne Gimnazjum – 50.000 litrów.

5. W dniu 19 września br. Burmistrz Miasta i Gminy brał udział w spotkaniu 
dotyczącym  zintegrowanego  programu  gospodarki  odpadami.  W 
spotkaniu  uczestniczyli  przedstawiciele  Ministerstwa  Środowiska  i 
Zarządu Koncernu AGR Niemcy.

6. W  dniu  21  września  uczestniczył  w  konferencji  dotyczącej  Prawa 
energetycznego  w  Gminach,  zorganizowanej  przez  Wojewodę 
Mazowieckiego i Prezesa Zarządu PSE – Wschód.

7. Dnia 12 października 2005 roku rozpoczęto modernizację chodnika przy 
ul.  Rawskiej.  Materiały  zakupił  Zarząd  Dróg  w  Warszawie.  Koszty 
robocizny pokrywa Urząd Miasta i Gminy w Nowym Mieście nad Pilicą.

8. W  dniu  13  października  Burmistrz  brał  udział  w  uroczystościach  w 
Sanktuarium Bł. O.H. Koźmińskiego i patrona Nowego Miasta nad Pilicą 
(17 rocznica beatyfikacji).

9. Dnia 14 października br  odbył się przetarg nieograniczony na budowę 
kanalizacji sanitarnej kolektor „C” w Nowym Mieście nad Pilicą wraz z 
przyłączami  (podział  na  trzy  etapy).  Wpłynęło  5  ważnych  ofert. 
Najdroższa oferta – 1.168.553,33 zł – najtańsza 752.431,84 zł.

10. W dniu 16 października nastąpiło oficjalne przekazanie do użytku obiektu 
strażnicy OSP w Nowym Mieście nad Pilicą. Strażnica posiada 4 boksy 
garażowe i zaplecze socjalne w skład którego wchodzi: węzeł sanitarny, 
dyżurka  świetlica  i  zaplecze  gospodarcze.  Miasto  i  Gmina  przekazała 
nieodpłatnie teren o pow. 909 m2 oraz budynek administracyjny. Łącznie 
nieruchomość została oszacowana na 187.625 zł wartości. Urząd Miasta i 
Gminy do dnia dzisiejszego przekazał strażakom 123.100 zł  dotacji  na 
roboty  i  materiały  budowlane.  Dofinansowanie  z  instytucji  takich  jak 
Starostwo  Powiatowe,  Komenda  Główna  Straży  Pożarnych,  Zarząd 
Wojewódzki ZOSP RP – łącznie  68.000 zł.  Udział  własny OSP Nowe 
Miasto  nad  Pilicą  to  kwota  28.000  zł.  Pozostała  kwota  w  wysokości 
31.400 zł od sponsorów indywidualnych.

11.W  dniu  21  października  burmistrz  brał  udział  w  otwarciu 
wyremontowanej drogi w Pobiednej dzięki staraniom Spółki Łąkowo – 
Pastwiskowej. Burmistrz stwierdził, że jak się chce to można coś zrobić. 

12.Na ukończeniu jest  budowa sieci  wodociągowej z  przyłączami we wsi 
Nowe  Strzałki  oraz  przebudowa  kotłowni  węglowej  na  olejową  w 
budynku Publicznego Gimnazjum w Nowym Mieście nad Pilicą.

13. Sprzedano  4  komunalne  lokale  mieszkalne  oraz  3  lokale  w  Żdżarach 
(czworaki) za cenę po 323, 92 zł, 310,12 zł i 316,72 zł.
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PKT 6
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  p.  Tadeusz  Klatka poinformował,  że 
wszyscy radni złożyli w terminie oświadczenia majątkowe za 2004 rok. Uwagi 
były tylko do oświadczenia majątkowego p. Fiksa i p Świtka, ale wynikło to z 
ich nadgorliwości. Obydwa oświadczenia zostały skorygowane i przesłane do 
Urzędu  Skarbowego.  Oświadczenie  Burmistrza  i  Przewodniczącego  zostały 
przyjęte  bez  zastrzeżeń.  Poinformował  o  korespondencji  dotyczącej  analizy 
oświadczeń  majątkowych  pracowników  Urzędu  i  jednostek  organizacyjnych. 
Zastrzeżenia  były  tylko  do  oświadczenia  majątkowego  p.  Mariusza  Dziuby. 
Odczytał  korespondencję.  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował  o 
frekwencji wyborczej w naszej gminie było to 52,20%. Najlepsza w powiecie 
grójeckim. Poinformował również że 18 października br. został powołany nowy 
Starosta,  ponieważ  p.  Maliszewski  został  posłem  i  został  nim  p.  Jerzy 
Kazimierczak  były  nauczyciel,  nasz  Burmistrz  współpracował  z  nim  w 
poprzedniej kadencji. Poinformował również o tym, że p. Stanisław Karczewski 
został Senatorem i złożył rezygnację z funkcji Dyrektora SPZOZ.
Serdecznie  podziękował  za  udział  w uroczystościach  odpustowych i  radnym 
którzy przybyli ze sztandarem. Odczytał pisma od Wojewody p. Mizielińskiego 
Leszka oraz od Senatora Zbigniewa Gołąbka.
Kolejne pisma to wnioski i życzenia związane z projektem przyszłego budżetu, 
które to będą rozpatrywane na posiedzeniach Komisji.
Na zakończenie zaprosił wszystkich samorządowców na uroczystości obchodów 
11 listopada oraz uroczystość związaną z 15 rocznicą powstania samorządów. 
Takie uroczystości odbywały się już w Starostwach i innych gminach i u nas 
władze  samorządowe uznały  za  stosowne aby i  w naszej  gminie  również to 
uczcić. Po mszy świętej zaproszenie na uroczysty obiad.

PKT 7
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka poprosił Skarbnika Miasta i 
Gminy  p.  Dorotę  Binio  o  przedłożenie  informacji  o  realizacji  budżetu  za  I 
półrocze  2005  roku.  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  przedłożyła  informację  o 
realizacji  budżetu  za  I  półrocze  2005  roku  informując,  że  dochody  zostały 
wykonane w 55,59% natomiast wydatki w 36,39%. Planowany deficyt budżetu 
wyniósł 2 020 320 zł. Informacja z realizacji budżetu stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu. Uwag i zastrzeżeń nie zgłoszono, ponieważ omawiane to 
było na komisjach Rady. Skarbnik Miasta i Gminy p. Dorota Binio odczytała 
również opinię RIO w sprawie opinii o przedłożonej informacji z wykonania 
budżetu Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą za I półrocze 2005 roku jest to 
uchwała  Nr  RIO  –  R/271/05  z  dnia  29  sierpnia  2005  roku  która  stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokółu.
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PKT 8
Informację o szacunkowym rachunku zysku i strat za okres od 1 stycznia 2005 
roku do 31 sierpnia 2005 roku przedłożył Burmistrz Miasta i Gminy mówiąc, że 
z  dniem  1  stycznia  br.  został  utworzony  Zakład  Usług  Komunalnych 
Gospodarstwo pomocnicze przy Urzędzie Miasta i Gminy w Nowym Mieście 
nad Pilicą.  Firma została  przejęta  w bardzo złej  kondycji  z  fatalnym stanem 
środków transportu potrzebnych do codziennej  pracy.  Poinformował,  że za  8 
miesięcy ZUK jest na plusie 250 135,70 zł. Zaczęli ściągać zadłużenia za wodę i 
za nieczystości stałe. Najbardziej zadłużoną instytucją jest ZOZ. ZUK ściągnął 
zobowiązania  od  odbiorców  w  kwocie  100.000  zł.  Zadłużenia  na  dzień  31 
sierpnia wynosiły 167.000 zł  a po miesiącu spadły do 56.000 zł  to o czymś 
świadczy. W drugim półroczu będą remontowane pompy w Żdżarach i Nowym 
Mieście  ponosi  się  opłaty  za  awarie  i  inne  opłaty  związane  z  ochroną 
środowiska, które nie są małe. Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokółu. 
Przewodniczący Rady podziękował Burmistrzowi za syntetyczne przedstawienie 
sprawozdania, poinformował, że przedmiotowa sprawa omawiana była również 
w Komisjach Rady, wskaźniki nie są złe, niepokojące jest to zadłużenie ważne 
że  poważnie  potraktowano  sygnał  wysłany  przez  Komisje  i  zadłużenia  są 
ściągane.  Sam osobiście  pytał  radnych jakie  są  odczucia  w terenie  na  pracę 
ZUK. Uwag nie zgłoszono.

PKT 9a
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2005 
rok. Poprosił Skarbnika Miasta i Gminy o zreferowanie projektu uchwały. W 
ostatniej chwili jeszcze przyszły pisma informujące o dotacjach i jeżeli nie ma 
uwag to proponuje aby te zmiany nanieść. Jest to dotacja dla Bibliotek w kwocie 
6000  zł  i  druga  dotacja  to  na  stypendia  socjalne  w  kwocie  3458  zł. 
Poinformowała że po stronie dochodów kwota po zmianach wynosi 11.922 428 
zł a po stronie wydatków kwota wynosi 14.627 748 zł. Przewodniczący Komisji 
Gospodarczo  –  Budżetowej  powiedział,  że  komisja  zmiany  w  budżecie 
zaopiniowała pozytywnie. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania 
nad projektem uchwały. W głosowaniu za – 15 na stan obecnych 15 radnych, 
uchwalono  uchwałę  Nr  XXX/186/2005  w  przedmiotowej  sprawie.  Uchwała 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu.

PKT 9b
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka odczytał projekt uchwały w 
sprawie  utworzenia  Mazowieckiego  Związku  Komunalnego  „Czyste 
Mazowsze”.  Pytań  nie  stwierdzono,  przystąpiono  do  głosowania  nad  w/w 
projektem uchwały.  W głosowaniu  za  12,  przeciw  –  1,  wstrzymało  się  –  2 
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uchwalono  uchwałę  Nr  XXX/187/2005  w  przedmiotowej  sprawie.  Uchwała 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu.

PKT 9c
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka odczytał projekt uchwały w 
sprawie  przyjęcia  Statutu  Mazowieckiego  Związku  Komunalnego  „Czyste 
Mazowsze”.  Pytań  nie  stwierdzono,  przystąpiono  do  głosowania  nad  w/w 
projektem uchwały.  W głosowaniu  za  12,  przeciw  –  1,  wstrzymało  się  –  2 
uchwalono uchwałę Nr XXX/188/2005 w przedmiotowej sprawie, która stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokółu.

PKT 10
Radny p. Fiks Krzysztof zapytał Burmistrza Miasta i Gminy jak wygląda sprawa 
z Pałacem, ponieważ ludzie chcą wiedzieć i radni chcą wiedzieć jak wygląda 
sprawa bo to jest oczko w głowie. Radni nie wiedzą bo p. Burmistrz jeździ na 
sprawy  i  powinien  radnych  poinformować.  Druga  sprawa  to  sprawa  p. 
Leweckiego. Burmistrz powiedział, że nie płacą podatków ale to tak nie jest bo 
oni  chcieli  płacić  tylko od mniejszego areału bo duża firma która  wywozi  i 
wydobywa żwir nie płaci podatków i zalega z podatkami a od małych firm i to 
od swoich chce się na początku wyrwać jak najwięcej. 
Radny  p.  Zbigniew  Kacprzyk  zapytał  czy  Komisja  otrzyma  zestawienie 
wykonanych dokumentacji które są ważne i tych które się przedawniły, następna 
to  sprawa  oświetlenia  bo  Rada  podjęła  uchwałę  a  nic  nie  wiadomo  w  tej 
sprawie.
Sołtys wsi Wola Pobiedziska p. Kozera zapytał o sprawę kanalizacji na wsi bo 
go o to pytają ludzie oraz chciałby się zapytać co dalej z tym zalewem.
Pan  Furmański  zapytał  o  realizację  terminu  wodociągu  na  Kowalówce  jest 
chętnych 16 osób, bo wie że na Nowych Strzałkach wykonano wodociąg do 6 
przyłączy.
Sołtys wsi Żdżary p. Stanisław Mulik zapytał o sprawę spisywania eternitu bo 
poszła  wiadomość  na  wieś  i  mieli  być  pracownicy  urzędu,  ludzie  czekali  i 
nikogo nie było. Sołtys wsi Dąbrowa – Józefów p. Jadwiga Pęzik zapytała czy 
to będą dotacje na zdjęcie eternitu i  pokrycia blachą dachów, bo ludzie o to 
pytają.
Radny p. Mirosław Murawa pochwalił funkcjonariuszy Policji, że widać ich na 
mieście  i  na  ul.  Ogrodowej.  Każdy  zdaje  sobie  sprawę  jak  ważne  jest 
bezpieczeństwo i dzięki częstszym patrolom uspokoili się tzw. blokersi. Prosi o 
częstsze  patrole  ponieważ  teraz  pokazali  się  piraci  drogowi,  którzy  bardzo 
szybko  jeżdżą  samochodami.  Złożył  podziękowania  dla  dzielnicowego  p. 
Wojciecha Orzeszka, za uprzejmość i zainteresowanie się ludzkimi problemami.
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Radna p. Marta Gonta – Głowacka zwróciła się do Kierownika Posterunku p. 
Janusza Dobrosza o spowodowanie częstszych patroli na osiedlu wojskowym, 
ponieważ tam naprawdę sporadycznie widać funkcjonariuszy Policji.
Zastępca Przewodniczącego Rady p. Barbara Gąsiorowska zapytała o program 
przydomowych  oczyszczalni  ścieków,  powiedziała,  że  była  uchwała,  że 
wchodzimy w ten program razem z gminą Mogielnica i nic się w tej sprawie nie 
dzieje.  Chciałaby wiedzieć co dalej z tą sprawą, ponieważ są na to fundusze 
unijne. Koszt takiej oczyszczali to ok. 1500 zł. Można by było pozyskać na to 
fundusze, ponieważ wybudowanie szczelnego szamba to koszt około 8000 zł. 
Zapytała również o budowę kolektora sanitarnego „C” czy to prawda że ruszyła 
budowa  i  ile  uzyskaliśmy  na  tę  budowę  środków  finansowych  z  Unii 
Europejskiej.
Redaktor Wieści Nowomiejskich p. Marian Dziedzic, zwrócił się z prośbą już po 
raz  któryś  o  interwencję  w  sprawie  oznakowania  przejścia  dla  pieszych  do 
Szpitala  i  do  Przychodni.  Chodzą  tam  starsi  ludzie  a  często  wychodzący  z 
autobusu i jest tam naprawdę niebezpiecznie.

Burmistrz Miasta i Gminy p. Jerzy Markiewicz odniósł się do zapytań:
Wszyscy wiedzą jak wygląda sprawa inwestycji w Gminie. Na dzisiejszej sesji 
były dokonywane zmiany,  żeby doprojektować przyłącza  dla  paru  mieszkań. 
Każda jedna dokumentacja nie zależnie czy ona kosztuje 5 zł, czy 50 tys. musi 
być wprowadzona do budżetu uchwałą Rady tak samo i  realizacja  musi  być 
podjęta uchwałą Rady. Tak to wygląda. Na temat tak i dokumentacji jak i ich 
realizacji  wszystkie  materiały  są  w  biurze  Rady,  ponieważ  są  to  uchwały 
wprowadzające budżet jak i są sprawozdania Burmistrza z realizacji budżetu i 
tam  są  wszystkie  informacje.  kiedy  były  dokumentacje  robione  i  jakie 
dokumentacje i czy one zostały zrealizowane czy nie, Burmistrz jest organem 
wykonawczym i jeżeli Rada uchwali, że trzeba daną inwestycję realizować to ją 
się realizuje. Odnośnie kolektora „C” to wszyscy doskonale wiedzieli, że w tym 
roku finansujemy go sami. Była informacja z Funduszu Ochrony Środowiska, że 
nie ma funduszy unijnych i  albo przekładamy kolektor na lata następne albo 
robimy  to  sami.  Wnioski  są  złożone  na  rok  następny  do  WFOŚi  GW.  Już 
informował, że przetarg przeszedł za 750 tys. zł i jest podzielony na trzy etapy i 
w tym roku finansujemy sami na rok następny będzie dofinansowanie. Jeżeli 
chodzi  o  oświetlenie  to  podjęliśmy  taką  decyzję,  że  przystąpimy  do  tego 
niemniej  sprawa  wygląda  w  ten  sposób,  że  żeby  w  ogóle  dokonać 
przygotowania przetargu trzeba określić warunki i gmina nie może się doczekać 
określenia warunków od zakładu energetycznego, ponieważ cała sieć do nich 
należy.
Odnośnie wymiany eternitu to nie ma na dzień dzisiejszy żadnych dotacji. Prace 
są prowadzone ponieważ Gmina musi  mieć rozeznanie  ile  tego eternitu  jest. 
Panu Furmańskiemu odpowiedział, że jeżeli inwestycja znajdzie się w budżecie 
to będzie realizowana.
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Odnośnie przydomowych oczyszczalni to Gmina w żaden Program nie weszła. 
Była taka wzmianka na terenie Powiatu ale nic z tego nie wyszło. Gminy do 
tego nie przystąpiły. Każda Gmina działa na swój sposób i nie problemu aby i 
nasza Gmina też działała w tej sprawie, tylko problem wygląda w ten sposób że 
nie  ma  środków  unijnych  tylko  można  je  pozyskać  z  Funduszu  Ochrony 
Środowiska tylko trzeba zabezpieczyć w budżecie  nasze  środki  i  wystąpić  z 
wnioskami.  Te  gminy  które  uporały  się  już  z  wodociągami,  realizują 
przydomowe  oczyszczalnie.  Można  i  u  nas  się  do  tego  zabrać.  Odnośnie 
oznakowania  ulic  to  ciągle  są  wystąpienia  w tej  sprawie,  ponieważ problem 
powraca już po raz trzeci Burmistrz powiedział, że po Sesji będzie monitował w 
tej sprawie.
Poinformował,  że  jest  modernizowana droga  707 jest  wykonany  odcinek od 
Nowego Miasta do odcinka Józefów jest trakcie realizacji odcinek Jankowice do 
Żdżar i to przed mrozami się uda natomiast w kierunku Żdżar nic się nie dzieje. 
Ma zapewnienie od Marszałka i  Senatora, że ta droga 728 ma się znaleźć w 
budżecie na rok 2006 natomiast znając realia co będzie robione to się okaże. 
Wreszcie  Województwo  zrozumiało  nasze  potrzeby  i  jest  tu  duża  zasługa 
Wicestarosty  Adamskiego  jak  i  naszego  Senatora,  którzy  na  bieżąco  nękają 
naszego Marszałka.
Kierownik Posterunku p. Janusz Dobrosz powiedział, że dziwi się, że nie widać 
patroli  Policji  na  mieście  ponieważ funkcjonariusz  cały czas  są  wysyłani  na 
patrole. Prosi o zgłoszenia, że coś złego się dzieje. Stan Funkcjonariuszy jest 
zmniejszony, ponieważ sierż. Bielski został przeniesiony do Grójca. Zmniejszył 
się stan dzielnicowych, teraz dzielnicowym i na teren wiejski i na tern miejski 
jest młodszy aspirant Wojciech Orzeszek. Takie dostali dyspozycje. 
Przewodniczący Rady p. Tadeusz Klatka powiedział, że Rada ma prawo pisać 
do  Komendanta  Powiatowego  jakie  jest  odczucie  mieszkańców  w  sprawie 
zmniejszenia ilości funkcjonariuszy i zabranie wiejskiego dzielnicowego.

PKT 11
Wolnych wniosków nie stwierdzono.

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka zamknął obrady sesji Rady 
Miejskiej.

Protokołowała Przewodniczył

Iwona Lepa Przewodniczący Rady Miejskiej
Tadeusz Klatka
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